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Írásbeli kérdés

Dr. Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

A Házszabály 91 . § (1) bekezdése alapján kérdést kívánok benyújtani Dr. Réthelyi Miklós
nemzeti erőforrás miniszterhez

„Kíván-e élni a lehetőségeivel a Kormány a gyermek- és ifjúsági önkormányzato k
tekintetében? "

címmel.

A kérdésre írásbeli választ kérek.

Tisztelt Miniszter Úr !

Nagy sajnálattal konstatáltam, hogy a „Hogyan kívánja támogatni a Kormány a gyermek- é s
ifjúsági önkormányzatokat?” című kérdésemre kapott írásbeli válaszában Miniszter Úr ne m
vette a fáradságot, hogy érdemi felvilágosítást adjon a témában, s ő t mi több, tájékoztatója első
bekezdésének mondatai a GYIÖT hivatalos oldalán majdnem teljes egészében fellelhet ők.
Tisztelt Miniszter Úr! Abban egyetértünk, hogy mi lenne elméletileg ezen szervezetek célja,
hiszen a fiatalság felemelésének, életre nevelésének szükségszer űsége olyan axióma,
amelynek érdemre juttatása nem pártpolitikai -, hanem kollektív, közös érdek kell, hogy
legyen. Gyakorlati perspektívából tekintve azonban hiányoznak azok a lépések a Kormán y
részérő l, amelyekből kiindulva gyökeres, pozitív irányú változás lenne elérhet ő . A fiatalság
felkarolására a mai média és internet uralta, pénzorientált világban nagyobb szükség van, min t
eddig valaha, mert az eddigi tapasztalatok (pl . : a személyes kommunikáció csökkenése, illetve
az egyre nehezebb kifejezőképesség a fiatalok körében) negatív irányú jöv őképet engednek
sejtetni . A gyermek- és ifjúsági önkormányzatok összefogása az első lépcsőfok lehetne a
változás mezsgyéjén, de a jelenlegi állapotukban nem képesek e szerepkör betöltésére . Mint
ahogy azt Ön is elmondta, egy település gyermek-és ifjúsági önkormányzata többnyire jogi
személyiséggel nem rendelkez ő , informális csoportként működik egy-egy segítő szerveze t
szárnyai alatt . Ez azonban, ahogy azt a mindennapi példák is mutatják, nem eredményez
érdemleges működést, hiszen az országban fennálló gyermek- és ifjúsági önkormányzatokna k
nagy jóindulattal is csak a fele működik megfelel ően, amely semmiképp nem konstatálható
pozitívumként .
Tisztelt Miniszter Úr! A Közoktatási törvény a gyermek-és ifjúsági önkormányzato k
szervezetére és működésére vonatkozóan csak a legalapvetőbb szabályokat állapítja meg ,
amellyel lehetőséget biztosít arra, hogy minden ilyen szervezet a helyi sajátosságokhoz



igazítva alakítsa ki működésének szabályait . Ez elsőre nagyon jól hangzik, de amekkora
előnyt jelent, ez legalább akkora hátránnyal is jár, hiszen így rendkívül széls őséges és
rendkívül sokrétű alternatíva jöhet létre, amely gátat szab egyrészt annak, hogy kollektíven á t
lehessen tekinteni e szervezeteket, másrészt pedig annak, hogy rendszerként m űködjenek.
Úgy gondolom, hogy amennyiben jogszabályi szinten rögzítve lennének az e szervezetekr e
vonatkozó alapvető rendelkezések, rövid időn belül előremozdulásra figyelhetnénk fel ,
amelyet valóban nagyszerű eredményként lehetne elkönyvelni a jelenlegi állapotokho z
mérten.

Mindezekre tekintettel kérdezem Tisztelt Miniszter Urat :

Kívánja-e a kormány a közeljövőben jogszabályi szinten rögzíteni a gyermek- és ifjúsági
önkormányzatokra (létrehozás, megszüntetés, m űködés, jogosítványok) vonatkozó
alapvető rendelkezéseket az érdemi változtatás els ő lépcsőfokaként?

Budapest, 2011 . június 27 .
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